
3. Shromáždění starostů/2024 
20.11.2024, Kamenice nad Lipou 
 
 
1. Zahájení, prezence, úvod 
Shromáždění starostů zahájil v 16.05 předseda DSO a místostarosta obce Kamenice nad Lipou, Jaromír 
Pařík, přivítáním přítomných a stručným představením cíle setkání. Poté předal slovo ředitelce svazku, 
Alžbětě Kolářové. Ta také přivítala přítomné a přistoupila k projednávání. Představila také starostu 
obce Lidmaň jako hosta.  
 
2. Usnášeníschopnost, schválení programu, zapisovatele, ověřovatelů 
Paní Kolářová konstatovala, že shromáždění starostů je usnášeníschopné – je fyzicky přítomno 
19 hlasujících.  
 
Přítomni: 

Miroslav Koch S    Bělá 

Josef Staněk S Bohdalín 

Miroslav Tříska S    Božejov 

Ing. Miloslav Červenka S    Častrov 

Mgr. Jan Brožek S    Černovice 

Petr Hradecký S Hojovice 

Milan Kunst S    Horní Cerekev 

Ing. Bc. Petr Kapoun S    Horní Ves 

Mgr. Jaromír Pařík M Kamenice n L. 

Petr Příplata S Křeč 

Franišek Brada S    Leskovice 

Eva Zadražilová S    Moraveč 

Zdeněk Rajdlík, MBA S    Nová Cerekev 

Mgr. Karel Štefl S    Počátky 

JUDr. Josef Vachek S    Polesí 

Jiří Peltan S Stojčín 

Oldřich Dejmek M Včelnička 

František Peroutka S    Veselá 

Radek Vopravil S    Žirovnice 

 
Po úvodních informacích o počtu přítomných a představení doplněného programu požádala Alžběta 
Kolářová přítomné o schválení doplněného programu. 
 
Program doplněný: 

1. Zahájení, prezence, úvod 
2. Usnášeníschopnost, schválení programu, zapisovatele, ověřovatelů 
3. Schválení návrhu rozpočtu DSO Nová Lípa na rok 2025 
4. Vstup nových obcí – Těmice, Lidmaň 
5. Transformace DSO na společenství obcí, schválení stanov 

5a Záměr transformace svazku na Společenství obcí 
5b Změna názvu a změna stanov svazku 
5c Podání žádosti o přiznání postavení společenství obcí 
5d Volba kontrolní komise 

6. Mimořádné členské příspěvky MAS Via rustica na rok 2024 – schválení 
7. Informace o činnosti 10-11/2024, informace o nových dotačních možnostech 
8. Informace k tématu Energetika+volná diskuze 



9. Různé 
 
Usnesení 11/2024  
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje doplněný program jednání. 
Hlasování: Pro 19, proti 0, zdržel se 0  Usnesení bylo přijato.  
 
Následně navrhla, aby zapisovatelkou byla Michaela Šustrová, a zápis pak ověřil pan Červenka a pan 
Brožek.  
 
Usnesení 12/2024  
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje zapisovatelku Michaelu Šustrovou a schvaluje 
ověřovatele (p. Brožek, p. Červenka). 
Hlasování: Pro 19, proti 0, zdržel se 0  Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Schválení návrhu rozpočtu DSO Nová Lípa na rok 2025  
A.Kolářová představila rozpočet na rok 2025. Rozpočet byl řádně zveřejněn na webu a rozeslán ke 
zveřejnění všem členským obcím. Konstatovala, že je sestaven jako vyrovnaný, pracuje s finančními 
prostředky na účtu na konci roku a s plánovanými výdaji na rok 2025. 
 
Usnesení 13/2024 
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje Rozpočet na rok 2025. 
Hlasování pro 19, proti 0, zdržel 0  Usnesení bylo přijato. 
 

4. Vstup nových obcí – Těmice, Lidmaň 
Alžběta Kolářová informovala o postupu obcí Lidmaň a Těmice, konkrétně o schválení stanov pro vstup 
obcí Těmice a Lidmaň na svých zastupitelstvech. Z důvodu aktuální transformace dobrovolného svazku 
obcí Nová Lípa na společenství obcí, bude hlasování o přijetí obcí Těmice a Lidmaň na prvním zasedání 
společenství v roce 2025 (předpoklad leden 2025).  
 
 
5. Transformace DSO na společenství obcí, schválení stanov 
Alžběta Kolářová podala přítomným starostům informace o průběhu transformace. Zrekapitulovala, že 

záměr byl již projednán na 2.Shromáždění starostů 20.10.2024 a od té doby jsou postupně naplňovány 

náležitosti pro úspěšnou transformaci DSO na společenství obcí. 

5a Záměr transformace svazku na Společenství obcí 
A. Kolářová zopakovala důvody (výhody) transformace, o kterých bylo hovořeno již na minulých 

shromáždění starostů v Nové Cerekvi a v Počátkách. 

5b Změna názvu a změna stanov svazku 
Informovala o tom, že schválení návrhu stanov společenství obcí proběhlo již ve 22 z 26 obcí. Ve zbylých 

obcích proběhne schvalování na zastupitelstvech do 6.12.2024 (Počátky 26.11., Mezná 24.11., Ústrašín 

6.12.2024) a Horní Cerekev z důvodu vystoupení k 31.12.2024 již neschvaluje.  

Dále A. Kolářová předložila možnosti názvu společenství obcí, a to buď Společenství obcí Nová Lípa 

nebo Nová Lípa, s. o. a přiklonila se k druhé variantě, tedy Nová Lípa, s. o. Přistoupila k hlasování o 

změně názvu a stanov organizace s novým názvem Nová Lípa, s. o. 

Alžběta Kolářová odůvodnila postup transformace. Dne 20.7.2019 Krajský úřad Kraje Vysočina 
zaregistroval Dodatek č.5 Stanov dobrovolného svazku obcí Nová Lípa. Tento dodatek upravuje postup 
změn stanov. O změně stanov rozhoduje Shromáždění starostů Nová Lípa dvoutřetinovou většinou 
hlasů všech členských obcí, proto bylo možné přistoupit k hlasování o záměru transformace a změně 



názvu a stanov, i když nebylo ještě ve všech obcích projednáno. Při hlasování nebyly použity obdržené 
plné moci nepřítomných starostů. Z důvodu, že starosta obce Lhota-Vlasenice, M. Lang a starosta obce 
Rodinov, B. Jůn, dorazili až po hlasování o záměru transformace, o změně názvu a stanov a volby 
kontrolní komise, bylo hlasování na konci programu zopakováno. Oba starostové hlasovali pro 
transformaci, změnu názvu a stanov, pověření A. Kolářové k zápisu změn a navrhované členy kontrolní 
komise.  
 
Usnesení 14/2024 
Shromáždění starostů svazku obcí po projednání schvaluje záměr transformace svazku obcí na 
společenství obcí, resp. kroky vedoucí k přiznání postavení společenství obcí dle § 53a zákona o obcích.  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2 
Usnesení bylo přijato. 
 
 (K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření 
transformaci podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – zdržel se, nebudou schvalovat z důvodu 
vystoupení).  
 

Usnesení 15/2024 
Shromáždění starostů schvaluje změnu stanov, a to včetně změny názvu svazku obcí na Nová Lípa, s.o. 
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2  
Usnesení bylo přijato. 
 
(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – zdržel se, nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 

5c Podání žádosti o přiznání postavení společenství obcí 
Dále A. Kolářová požádala o hlasování k podání zápisu uvedených změn do rejstříku svazků obcí a 
podání žádosti o přiznání postavení společenství obcí u Krajského úřadu Kraje Vysočina.  
 
Usnesení 16/2024 
Shromáždění starostů pověřuje Alžbětu Kolářovou k podání zápisu uvedených změn do rejstříku svazků 
obcí a podání žádosti o přiznání postavení společenství obcí u Krajského úřadu Kraje Vysočina  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2   
Usnesení bylo přijato. 
 
(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – zdržel se, nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 

5d Volba kontrolní komise 
Dále A. Kolářová navrhla několik starostů, kteří by mohli být členy nově vznikající kontrolní komise, 
která musí být dle stanov pětičlenná. A. Kolářová navrhla těchto sedm starostů: Radek Vopravil, 
František Peroutka, Ing. Miloslav Červenka, Miroslav Tříska, Eva Zadražilová, Petr Hradecký, JUDr. Josef 
Vachek. Zeptala se, kdo z navržených starostů chce funkci vykonávat, případně, zda by měl i kdokoliv 
jiný zájem. Po krátké diskusi bylo vybráno těchto pět starostů: 
Eva Zadražilová, Petr Hradecký, Radek Vopravil, František Peroutka, Ing. Miloslav Červenka. 
A. Kolářová přistoupila k hlasování o jednotlivých členech kontrolní komise.  
 
Usnesení 17/2024 
Shromáždění starostů volí do funkce kontrolní komise společenství paní Evu Zadražilovou.  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2 
Usnesení bylo přijato. 



(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – zdržel se, nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 
 
Usnesení 18/2024 
Shromáždění starostů volí do funkce kontrolní komise společenství pana Petra Hradeckého.  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2  
Usnesení bylo přijato. 
(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – zdržel se, nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 
Usnesení 19/2024 
Shromáždění starostů volí do funkce kontrolní komise společenství pana Radka Vopravila.  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2  
Usnesení bylo přijato. 
(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 
Usnesení 20/2024 
Shromáždění starostů volí do funkce kontrolní komise společenství pana Františka Peroutku.  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2   
Usnesení bylo přijato. 
(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 
Usnesení 21/2024 
Shromáždění starostů volí do funkce kontrolní komise společenství pana Ing. Miloslava Červenku.  
Hlasování pro: 19, proti: 0, zdržel se: 2 
Usnesení bylo přijato. 
(K. Štefl, Počátky – zdržel se, zatím neschváleno na zastupitelstvu, dle jeho vyjádření transformaci 
podporují, M. Kunst, Horní Cerekev – nebudou schvalovat z důvodu vystoupení).  
 
 
6. Mimořádné členské příspěvky MAS Via rustica na rok 2024 – schválení 
Dále A. Kolářová informovala o předpisu členských příspěvků za MAS Via rustica a požádala o jejich 
schválení. Opětovně připomněla, že v tomto příspěvku figuruje DSO Nová Lípa jen jako výběrčí, tzn. 
příspěvek není faktickým příjmem DSO, ale je vystaven na základě rozhodnutí Valné hromady MAS Via 
rustica a DSO jej přepošle ve shodné výši jako jej vybere na účet MAS Via rustica. 
 
Usnesení 22/2024 
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje členské příspěvky – MAS Via rustica, z. s. na rok 2024 
ve výši 218 175 Kč. 
Hlasování: Pro 19, proti 0, zdržel se 0  Usnesení bylo přijato. 
 
16:30 – příchod starosty obce Lhota-Vlasenice, Martina Langa. Počet hlasujících členů je nyní 20.  

 
7. Informace o činnosti 10-11/2024, informace o nových dotačních možnostech 
Dále A. Kolářová podala informace o činnosti svazku od minulého setkání, tedy za období říjen/listopad 

2024 – podání žádostí do MAS Via rustica v rámci Společné zemědělské politiky – fishe 5, doplňování 

žádostí podané do výzva MAS Via rustica, z.s. – CLLD (IROP), administrace projektů v realizaci. Dále 

pohovořila o možnosti přípravy společného projektu – Propojení vodárenské soustavy, opatření 19. 



V této souvislosti se rozproudila diskuse o vhodnosti zaštítění projektu svazkem/společenstvím, když 

se týká jen malého množství členských obcí.  

Po diskusi přistoupila A. Kolářová k hlasování o realizaci společného projektu „Propojení vodárenské 

soustavy, opatření 19“.  

Usnesení 24/2024 
DSO Nová Lípa schvaluje realizaci společného projektu Propojení vodárenské soustavy, opatření 19 a 
pověřuje předsedu a ředitelku k nezbytným úkonům. 
Hlasování: Pro 16, proti 0, zdržel se 4 (Z. Rajdlík, F. Vachek, F. Brada, P. Hradecký)  
Usnesení bylo přijato. 
17:00 – příchod starosty obce Rodinov, Bohuslava Jůna. Počet hlasujících členů je nyní 21. 

Dále A. Kolářová nastínila možnou spolupráci s MAS Via rustica, z. s., ohledně společného projektu. 

Více informací představila na prezentaci. Navrhla k tomuto tématu diskuzi na příštím shromáždění. 

Poté jménem předsedy a místostarosty města Kamenice nad Lipou pozvala přítomné k prohlídce 

mechanického betlému od řezbáře Bohouše Biňovce v Kamenici nad Lipou od pátku 22.11.2024, dále 

na hudební koncert „Vítězslav Novák: Hudební dědictví a inspirace“ v kulturním domě v Kamenici nad 

Lipou v sobotu 23.11.2024 a také na Festival sborového zpěvu na 15. poledníku v Komunitním centru 

v Pacově dne 7.12.2024. 

Poté předala slovo Janu Brožkovi, který dále pohovořil o tématu energetika.  

 
8. Informace k tématu Energetika + volná diskuze 
 
Název prezentace J. Brožka:  Amatérský úvod do energetiky. J. Brožek hovořil o stále větší 

liberalizaci trhu s elektřinou, monopol už jen na přepravu (distribuci). Na podrobných, přehledných 

mapách a grafech představil zdroje získávání energie v ČR v porovnání se sousedními státy a vývoj 

exportu a importu energie mezi sousedními státy, Evropou a ČR. Dále zjednodušeně pohovořil o 

principech energetické burzy – zejména proč je důležité tam být.  

V 18:00 předal J. Brožek opět slovo A. Kolářové, která ještě přivítala později příchozí starosty, stručně 

jim nastínila dříve projednávané body a vrátila se k hlasování viz bod 5 Transformace DSO na 

společenství obcí, schválení stanov. Proběhlo znovu hlasování o usneseních č. 16 až 21. Ve všech byli 

oba starostové pro.  

 

V 18:05 poděkovala A. Kolářová za pozornost a ukončila oficiální část shromáždění starostů. 
Následovala volná diskuse a možnost individuální konzultace starostů k jejich konkrétním 
projektům.   
 
Mgr. Jaromír Pařík 
Zapsala Michaela Šustrová v Kamenici nad Lipou dne 20.11.2024    
    
 
Ověřili:  
Mgr. Jan Brožek       Ing. Miloslav Červenka 
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